
 

 

 

 

 
 
 
 

ACTA DEL CONSELL MUNICIPAL DE SERVEIS SOCIALS 
SESSIÓ ORDINÀRIA DE 10-07-2017 

 
A Palau-solità i Plegamans, al Saló de Sessions de la Casa Consistorial, el dia deu de juliol 
de dos mil disset, sent les vuit hores i nou minuts del vespre, prèvia convocatòria i sent 
present la presidència i la secretaria del consell,  
 

ES REUNEIXEN 
Les persones següents: 
 

- Vicepresidència del Consell. 
- Representació del Grup Municipal PSC-CP. 
- Representació del Grup Municipal CiU. 
- Representació del Grup Municipal Ganemos. 
- Representació del Grup Municipal ERC-AM. 
- Representació del Grup Municipal ICV-E. 
- Representació del Grup Municipal de Ciutadans. 
- Representació del Grup Municipal de la CUP. 
- Representació del Grup Municipal PP. 
- Tècnica municipal de Benestar Social. 
- Representació de l’Associació ADISPAP. 
- Representació de la Creu Roja, acompanyat d’un tècnic també de la Creu Roja. 
- Representació de l’Associació per a la col·laboració i desenvolupament del tercer 

món Haribala. 
- Representació de les AMPA dels centres de secundària. 
- Representació dels centres de secundària de la població. 
- Representació dels centres de primària de la població. 
- Representant del PUNT VAC. 
- Representació de la Gent Gran. 
- Representació de la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca, que assisteix 

acompanyat del Sr. Jordi Cabestany.   
- Representació de les AMPA dels centres de primària de la població. 
- Representació de les llars d’infants municipals.  

 
Han excusat la seva assistència: 

- Representació de Benestar Social del Consell Comarcal. 
- Representació de l’Associació Cívica Palau Solidari Camí Reial.  
- Representació de les AMPA de les llars d’infants de la població.  
- Representació de Caritas Parroquial.  
- Representació de l’ADF local de Palau-solità i Plegamans. 

 
La presidència dóna la benvinguda a tots els assistents i tot seguit declara vàlidament 
oberta la sessió donat que el quòrum assolit és el previst a l’article onzè dels estatuts 
reguladors, que s’inicia en el primer punt de l’ordre del dia. 
 
1.- Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior de 08-05-2017 
 
La presidència s’adreça als assistents per tal de donar-los la benvinguda i pregunta si hi 
ha alguna esmena a l’acta de la sessió anterior, de data 10-07-2017, sent contestada en 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 sentit negatiu, per la qual cosa és aprovada per unanimitat de totes les persones 
assistents. 
 
 
2.- Presentació per part del referent del Programa de Refugiats i Immigrants de Creu Roja 
Catalunya del Pla català i estatal de refugi i el seu desplegament pràctic  
 
La presidència explica que en el darrer consell es va fer el comentari que fora bo disposar 
de més informació en relació al Pla Estatal de Refugi i del Pla Català de Refugi i saber, 
com a ajuntament, quina cosa cal fer, tot i que no s’estigui donant compliment per part del 
govern de l’Estat amb el que s’havia previst, i el que es vol és complir amb el que ens 
pertoca en relació als refugiats; continua dient que fa uns dies van tenir una reunió la 
treballadora social de l’Ajuntament,  i ell mateix amb el referent de Creu Roja per a aquesta 
qüestió, sent aquesta entitat la competent en relació a la acollida de refugiats, reunió en la 
qual van plantejar que fos ell qui expliqués als membres del consell la situació i les 
actuacions que cal fer, afegint que agraeix al referent de Creu Roja la seva presència i que 
hagués donat la seva conformitat per explicar el programa.  
 
La persona referent de Creu Roja exposa que a l’Estat arriben refugiats però ho fan per 
seu propi peu, i que si en el 2016 a Barcelona hi va haver 1600 persones que van sol·licitar 
asil, en el primer quatrimestre del 2017 ho han fet 800 persones, la qual cosa ens dóna a 
entendre que venen i que en van venint més, tot i que no ho facin d’una manera organitzada 
per mitjà de l’Estat. Exposa que s’han augmentat, multiplicat per dos i per tres, les places 
de persones que arriben refugiades, i s’espera que en el mes d’octubre hi hagi una altra 
arribada. Una altra de les coses que cal tenir present és que el fenomen Sirià ha obert el 
procés però tan sols representen el 8,5 o 9% de les persones que venen, la resta són 
d’Ucraïna, Veneçuela, que són els emergents en el tema de l’acollida de refugiats, i tot 
seguit passa a fer la presentació amb diapositives.      
  

 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 

 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 

 

 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



 

 

 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



 

 

 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



 

 

 



 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 

 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 



 

 

 



 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 



 

 

 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



 

 

 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

Una vegada acabada l’exposició la presidència pregunta si hi ha alguna intervenció a fer 
per algun membre del Consell. 
 
La representació d’ICV demana quina cosa pot fer un Ajuntament.  
 
Respon la persona referent de Creu Roja dient que pot no haver habitatges en un municipi 
però que, en canvi, si que hi pot haver feina, per la qual cosa el que cal és que és fer-ne 
difusió entre el mon empresarial; o sigui, fer propaganda de les necessitats que hi ha i fer 
el pentinat apropiat. En definitiva, els ajuntaments poden fer l’apropament al mercat laboral 
i al mercat de l’habitatge.  
 
La vicepresidència comenta que en tot cas caldria fer una campanya de difusió per mitjà 
del voluntariat.  
 
La persona referent de Creu Roja exposa que primer cal fer difusió i saber si hi ha un 
mercat d’habitatge assequible i també feina, ja que primer de tot hi ha d’haver un mercat 
laboral i parc de lloguer assequible per possibilitar l’acollida, ja que tan sols és possible que 
vinguin persones si hi ha un mercat d’oportunitats. 
 
La representació de la CUP comenta que també, a més de difusió, es podria mirar el que 
ja han fet altres municipis, i fa referència a Cerdanyola i Ripollet.  
 
Intervé la presidència dient que en el Vallès tan sols hi ha tres municipis que disposin de 
parc assequible d’habitatges. Continua dient que en el municipi hi ha tres mentors , un dels 
quals està a Palau-solitari, per la qual cosa pregunta si ha vingut el seu representant, sent 
contestat en sentit negatiu. 
 
La persona referent de Creu Roja reitera el que ja ha dit en una intervenció anterior, o sigui, 
que un punt important és la disponibilitat d’habitatges.  
 
La vicepresidència s’interessa per saber quin percentatge d’èxit té Creu Roja en relació 
amb la integració.  
 
Contesta la persona referent dient que estem en un 60 % d’èxit sent generosos; i si no hi 
ha èxit, és on entren en funcionament els Serveis socials municipals.  
 
La vicepresidència exposa que si a una persona se li denega l’asil, poca cosa se li podrà 
atorgar, ja que hauria passat a tenir una situació d’il·legal. 
 
La representació del centres de secundària de la població s’interessa per saber el grau de 
formació acadèmica o professional que tenen aquestes persones.  
 
La persona referent de Creu Roja contesta dient que a Síria s’ha buidat tota una societat, 
per la qual cosa hi ha de tot.     
 
La representació d’ERC pregunta si quan es rebutja l’asil, s’informa de quina ha estat la 
motivació de la denegació.  
 
La persona referent manifesta que fora del cas dels sirians, és la persona refugiada que ha 
de demostrar quin és el seu cas per poder obtenir l’asil, si bé hi ha alguns casos de 
correcció.  

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
La vicepresidència pregunta què passa si no donen l’asil. 
 
Respon la persona referent dient que gràcies a Déu no funciona el tema de les expulsions, 
i que la gent, quan els ho notifiquen i no marxen, llavors passen a ser irregulars.  
 
La persona responsable del punt VAC pregunta que si sol·liciten l’asil, mentre la petició es 
tramita, en quina situació estan i si aquesta podria ser assimilable a la regular.  
 
Contesta la persona referent de Creu Roja dient que si es demana l’asil  passen a estar en 
tràmit d’asil, i la seva situació està regularitzada mentre no es resolgui l’expedient; també 
es va aconseguir que passats els primers sis mesos puguin tenir permís de treball. 
 
La persona representant del punt VAC pregunta si quan estan aquí tenen drets. 
 
Respon la persona referent dient que tenen tots els drets: empadronament, assistència 
sanitària, ensenyament. 
 
La representació d’ERC fa el comentari que és difícil que en sis mesos aquestes persones 
aprenguin l’idioma, i demana saber qui posa els traductors.  
 
Contesta el referent dient que tenen dret a un traductor.  
 
La representació de CiU pregunta si és il·legal fer una acollida a casa teva.  
 
Respon el referent dient que no ho recomana, ja que cal que estigui molt ben organitzat, 
donat que amb tan sols la voluntarietat no n’hi ha prou.  
 
La representació de CiU pregunta si hi ha alguna regulació al respecte.  
 
El referent diu que no recomana fer-ho per lliure, ja que no hi ha res que ho empari,  i que 
ja hi ha una entitat que ho fa i que té atribuïda aquesta funció. 
 
La persona responsable del punt VAC pregunta si s’han posat en contacte amb els bans 
que disposen de pisos buits. 
 
El referent manifesta que han parlat amb les entitats, però aquesta és una tasca que ha de 
fer l’Estat.  
 
Acabada la darrera intervenció la presidència demana si hi ha alguna pregunta més a fer, 
sent contestat en sentit negatiu per la qual cosa  passa al següent punt de l’ordre del dia si 
bé prèviament agraeix a la persona referent de Creu Roja que hagi vingut a la sessió i la 
magnífica exposició que ha portat a terme.       
 
     
4.- Propostes d’urgència 
 
No n’hi ha 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
5.- Precs i preguntes 
 
La presidència demana si hi ha algun prec o pregunta, sent contestat en sentit negatiu; i 
vist que no hi ha cap intervenció a fer exposa que la Diputació de Barcelona havia atorgat 
una subvenció a l’Ajuntament consistent en fer un estudi de vulnerabilitat associada a 
l’habitatge , i dijous passat els van explicar les conclusions d’aquest estudi, i el que voldria 
fer seria una exposició semblant a la que s’ha fet avui i convidar a les persones tècniques 
de la Diputació de Barcelona perquè vinguessin a la propera sessió ordinària del Consell, 
que seria el 9 d’octubre a les 8 del vespre.  
 
La representació de la CUP demana poder disposar de l’estudi abans de la sessió. 
 
La representació de la PAH demana si l’estudi també es pot fer arribar a les entitats.  
 
Contesta la presidència dient que farà arribar l’estudi als membres del consell amb 
antelació a la celebració de la propera sessió ordinària del Consell. 
 
 
Sense més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a les 9 hores 20 minuts de la nit, de la 
qual cosa s’aixeca la present acta que com a secretària certifico. 
 
 
 


